



**The ENS de Lyon and its partners offer scholarships for international students to enrol in its Masters programs in the *Exact Sciences, the Arts, and Human and Social Sciences*.**

- The Ampère Scholarships of Excellence of the ENS de Lyon provide students with the opportunity to enrol in one of the ENS de Lyon Masters programs in the Exact Sciences, the Arts or the Human and Social Sciences.
- The Avenir Lyon Saint-Etienne program (PALSE) of the Université de Lyon provides scholarships for enrolment in the following Masters programs: Administrateur des institutions de recherche et de diffusion des connaissances (ADMIRE – administrator of institutions for research and the diffusion of knowledge); Biosciences; Physics and Chemistry; or AlterEurope (Experts on the EU and Neighbouring countries).
- The INRIA and the ENS de Lyon have joined forces to offer scholarships to students who wish to enrol in the Masters program in Fundamental Computer Science and undertake their research internship within a team belonging to one of the INRIA research centres.
- The MILYON Laboratory of Excellence (Labex MILYON) offers scholarships for enrolment in the Masters programs in Advanced Mathematics and Fundamental Computer Science.

**The maximum financial support is 1,000 Euros per month for twelve months.**

Students from all countries are eligible. Last year laureates had come from China, Russia, Brazil, Mexico, Lebanon, Portugal, Italia, Romania and Turkey.

**Further information and the application form can be found on our website: [www.ens-lyon.eu](http://www.ens-lyon.eu)> [International> Scholarships](#)**

**Closing date for application: **January 2015**.**

Contact :

Ecole normale supérieure de Lyon - International Mobility Office

Tel: +33 4 37 37 66 82

[ampere.scholarship@ens-lyon.fr](mailto:ampere.scholarship@ens-lyon.fr)



**L'ENS de Lyon et ses partenaires proposent aux étudiants internationaux des bourses pour intégrer un de ses masters en Sciences exactes, Lettres, Sciences humaines et Sciences sociales (ne concerne pas les masters 2 Pro enseignement).**

- La bourse d'excellence Ampère de l'ENS de Lyon propose d'intégrer un de ses masters en Sciences exactes, Lettres, Sciences humaines et Sciences sociales.
- Le programme Avenir Lyon Saint-Etienne (PALSE) de l'Université de Lyon offre des bourses pour intégrer un des masters suivants : Administrateur des institutions de recherche et de diffusion des connaissances (ADMIRE), Biosciences, Sciences de la Matière ou AlterEurope (Experts de l'UE et des pays voisins).
- L'Inria s'associe à l'ENS de Lyon pour proposer des bourses aux étudiants qui souhaitent intégrer le master Informatique fondamentale et effectuer leur stage de recherche au sein d'une équipe rattachée à un centre de recherche Inria.
- Le Laboratoire d'Excellence (Labex) MILYON propose des bourses pour rejoindre les masters Mathématiques avancées et Informatique fondamentale

Ces bourses sont de **maximum 1000€ par mois pendant 12 mois.**

Tous les pays sont éligibles. Les lauréats de l'année dernière sont ainsi venus de Chine, Russie, Brésil, Mexique, Liban, Portugal, Italie, Roumanie et Turquie.

**Retrouvez plus informations et le dossier de candidature sur notre site internet : [www.ens-lyon.eu](http://www.ens-lyon.eu)>International>Bourses**

**La date limite de réception des dossiers est le **Janvier 2015.****

**Contact :**

Ecole normale supérieure de Lyon – Service mobilité internationales

Tél : +33 4 37 37 66 82

[ampere.scholarship@ens-lyon.fr](mailto:ampere.scholarship@ens-lyon.fr)